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RÖVID HÍREK

Fő a biztonság 
A Biztonság Hete országos prog-

ramsorozat keretein belül a közle-
kedés veszélyeire és azok megelőzé-
sére hívja fel a figyelmet a rendőrség 
társzervezeteivel közösen szeptem-
ber 18. és 23-a között. A témahéten  
a közlekedéssel kapcsolatos kocká-
zatokra, azok helyes kezelésére és  
a biztonság különböző aspektusaira 
hívják fel a gyermekek, családok és 
valamennyi közlekedő figyelmét.  
A lakosságot ennek keretében szep-
tember 22-én 10 és 14 óra között Kör-
menden a Szabadság térre várják, 
ahol változatos programokkal pró-
bálják szemléltetni, hogy az egyes 
magatartások milyen veszélyhely-
zeteket idézhetnek elő mások szá-
mára, és hogyan lehet ezeket csök-
kenteni, a tragédiákat elkerülni. 

Zarándok-nap 
Egyházmegyei zarándoklatra 

várják a híveket szeptember 23-án, 
szombaton Batthyány-Strattmann 
László boldoggá avatásának 20. év-
fordulója alkalmából Körmenden.  
A program 9.45-kor lelki ráhangoló-
dással indul, ekkor gyónásra is lehe-
tőséget biztosítanak. A dr. Székely 
János megyéspüspök által celebrált 
szentmise 10.30-kor kezdődik, a fa-
kultatív programok 13.30-kor indul-
nak, 15 órától litánia lesz, majd vár-
hatóan 15.30 körül hazaindulnak  
a zarándokok.

Változás
Az önkormányzatnak volt az 

együttélés szabályairól és azok meg- 
sértésének jogkövetkezményeiről 
szóló rendelete, amiben szerepelt  
a játszóterek, sportpályák nem ren-
deltetésszerű használatára vonatko-
zó szankcionálás. Mivel nemrég fel-
merült az igény, hogy nemcsak  
a nem rendeltetésszerű használatot, 
hanem a meghatározott nyitvatartá-
si időn túli használatot is szankcio-
nálni kellene a lakosság pihenéshez 
való jogának érdekében, ezért a kép-
viselő-testület döntést hozott. Esze-
rint engedély nélkül a nyitvatartási 
időn kívüli használat és ott tartózko-
dás mostantól a közösségi együtt-
élés alapvető szabályait sértő maga-
tartásnak minősül. n MP

Hagyományos ínyencségek Felsőberkiben
Igazi nyárias időben, remek hangulatban telt a Káposz-
tafőző Fesztivál és Közösségi Nap Felsőberkifaluban most 
szombaton. A hagyományos káposztás ételek mellett íny-
csiklandó különlegességeket is főztek a csapatok.

Komoly múltja van a káposztás 
rendezvénynek, az idén már tizen-
harmadik alkalommal tartották meg 
a Körmendhez tartozó településré-
szen. A program szervezésben Ha-
vasi Anikó és Stránczli Attila vállalt 
nagy szerepet. Tizennégy csapat 
nevezett a főzőversenyre, a bejárat-
tal szemben, a kultúrház árnyéká-
ban Solti-Takács Anita és csapata 
fogadta a vendégeket, bemelegítés-
ként káposztás csigát lehetett náluk 
kóstolni. Bográcsukban sólet ké-
szült, úgy, ahogyan, kell. A csapatta-
gok elmondása szerint ugyanis a só-
let úgy az igazi, ha héjában belefő  
a tojás. 

Fenséges ízek
Nagy Istvánék rutinos egységet 

alkottak idén is, kétféle étellel ké-
szültek: a káposztás tarját juhtúrós 
sztrapacskával tálalták fel, mellette 
hagyományos székelykáposztát is 
főztek. A szomszédvári – horvátná-
daljai – különítmény bőrös császárt 
sütött, amihez káposztát kínált. 
A Haraszti hetvenkedők sem hiá-
nyoztak a főzőversenyről, Bálint 
Csaba és csapata izgalmas étellel 
rukkolt elő: a sült kacsacombot ká-
posztás cvekedlivel, valamint birs-, 
és chililekvárral bolondították meg, 
utóbbi Erdélyből való, édes is, csípős 
is, igazi kuriózum. A második fogás 
– mondjuk így – Somogyi káposztás 
béles volt Bözsi módra. A szomszé-
dos standnál bigosz, vagyis lengyel 
húsos káposzta főtt a borgácsban, 
ennek elmaradhatatlan hozzávalója 
az erdei gomba – jelen esetben a var-
gánya –, valamint az aszalt szilva. 

Urbán Beatrix és Stránczli Nóra 
olyan szarvasragut készített, hogy 
mindenki megnyalta utána a tíz uj-
ját, a ragu káposztás tócsniba bur-
kolva került a zsűri elé. Stránczli 
Ottó a hagyományosra esküdött, kö-
csögös káposztás babot főzött. Csi-
naj kapitány és csapata szintén a 
tradicionális vonalat vitte igen jól 
sikerült székelykáposztájával. Ha-
vasi Anikóék őrségi babos káposztát 
kínáltak a zsűrinek, amelyben  

dr. Szabó Barna önkormányzati kép-
viselő, Németh Lacika zenész és  
a tatai Horváth Róbert, a felsőberki-
ek nagy barátja foglalt helyet.

Összetartó közösség
A rendezvényen - Bebes István pol-

gármester távollétében – dr. Szabó 
Barna köszöntötte a vendégeket. –
Több, mint tíz éve volt, amikor Csák 
Tamás barátom felhívott, hogy lesz 
egy főzőverseny Felsőberkiben, amit 
a „káposzta köré” szerveznek. Na-
gyon jól sikerült az első alkalom,  
a rendezvény időközben kinőtte ma-
gát, hagyománnyá vált, köszönhető-
en a közösség példamutató összetar-
tásának. Körmend város képviselő- 
testülete előtt már ott van a javaslat, 
hogy a Káposzta Fesztivált felvegye 
a helyi értéktárba, a döntés erről ok-
tóberben születik meg – mondta. 

Vilics Zsolt bemutatta páratlan 
motorfűrész gyűjteményének né-
hány darabját, ezek közül egypár fel 
is „bőgött” a rendezvény során, a tu-
lajdonos ugyanis bemutatót is tar-
tott.

A sportos megmérettetések után a 
billentyűk ura lépett színpadra Né-
meth Lacika személyében, aki mi 

mással nyithatta volna a műsorát, 
mint azzal: Káposzta, káposzta, téli, 
nyári káposzta, édesanyám háza ná-
lam nélkül de árva...

A gyerekeket az Avalon Színház 
szórakoztatta, majd operett műsor-
ral érkezett a zalaegerszegi Hevesi 
Sándor Színház két művésze, Jurina 
Beáta és Szilinyi Arnold. Este  
a Spektrum zenekar szórakoztatta  
a felsőberkieket és vendégeiket, akik 
igencsak megadták a módját a mula-
tozásnak.  n TJ

A főzőversenyre mindenféle különlegességgel készültek a csapatok  FOTÓ: ARCHIV

Dr. Szabó Barna szerint a rendezvény 
sikere a közösség összetartó erejében 
rejlik   FOTÓ: ARCHIV
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Szépkorú köszöntő: egész életét a családjának szentelte 
Kilencvenötödik születés-
napja alkalmából köszön-
tötték Körmenden Molnár 
Károlyné Marton Erzsébetet. 

Erzsi néni 1928. augusztus 24-én 
született Körmenden, azóta a Rá-
ba-parti városban lakik. Az Árpád 
utcai házat - amelyben ma is él - fér-
jével együtt építették. Három gyer-
mekük született: az idősebb lány, 
Erzsébet és a fiú, Károly Körmenden 
maradtak, Mária Érden él. Erzsi 
néni öt unokával és négy dédunoká-
val büszkélkedhet. 

A szépkorú asszony varrónő volt 
sokáig, de tíz évet a körmendi gyógy-
szergyárban is dolgozott. Egész éle-
tében a családjának élt, férjét 1999-
ben vesztette el, azóta egyedül van. 
Tavaly volt egy balesete, sokáig tar-
tott a felépülése, gyógyulását gyer-
mekei segítették, akik ma is felvált-
va vigyáznak Erzsi nénire. 

Bebes István, Körmend polgár-
mestere is meglátogatta a születés-
napját ünneplő asszonyt. A városve-

zető személyes jókívánságai mellett 
Orbán Viktor üdvözletét is tolmá-
csolta, egyúttal átadta Erzsi néni-

nek a miniszterelnök által aláírt 
emléklapot. A család is összejött a 
kilencvenötödik születésnap alkal-

mából, mintegy húszan ülték körül 
az ünnepi asztalt Erzsi néni tisztele-
tére.  n TJ

A 95 éves asszonyt a körmendi polgármester is köszöntötte   FOTÓ: MW

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
Körmend Város Önkormányzata pályázatot ír ki a Körmend, Dózsa György utca és Rákóczi utca közötti lakóterületen (hrsz: 1889/1 hrsz.), 
egy közel 40 m2 alapterületű büféépület bérbeadására. 

A büfé frekventált helyen található közvetlenül a sportpálya mellett, és a fitness kert szomszédságában, melyet a környező lakótömbök fognak közre. 
A gépkocsival történő megközelíthetőség az Dózsa György utcán – az Északi oldalon -található parkolók révén megoldott.

A büféépület berendezett, benne a korábbi bérlő eszközei találhatók, amelyek igény esetén megvásárolhatók a korábbi bérlőtől.
Így a büfé működtetése bármikor megkezdhető. Ha a korábbi bérlő által berendezett eszközökre 
a pályázó nem tart igényt, azok elszállításra kerülnek birtokbaadásig az épületből. 

Fűtés módja: elektromos temperáló fűtés. 
Az épületen napkollektor található, ami a melegvíz előállítását segíti. 
Az épület használatbavételi engedéllyel rendelkezik.

Az ajánlatok benyújtásának határideje: 2023. szeptember 15. 12 óra 
(a postai úton feladott pályázatok esetében a pályázatnak ezen időpontig 
be kell érkeznie Körmend Város Önkormányzatához, erre figyeljenek a pályázók!)

Egyéb információk a 94/592-929-es telefonszámon, vagy
a titkarsag@kormend.hu címen szerezhető. 
Az ingatlan egyeztetett időpontban megtekinthető. 
A részletes pályázati felhívás a www. kormend.hu weboldalon olvasható.
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Példamutató a Körmendi Senior Néptáncegyüttes tevékenysége: jótékony főzőversenyt rendeztek, Erdélyben segítettek, küldetésük sikerrel zárult 

Nehéz és megható pillanatokat éltek át a tusnádfürdői gyerekotthonban táncosaink
A körmendiek a közösségi oldalakon értesülhettek arról  
az akcióról, amelyet a körmendi Senior Néptáncegyüttes 
kezdeményezett, jótékonysági céllal.  Főzőversenyt hirdet-
tek még augusztus 11-én, amelynek fővédnökségét Bebes 
István polgármester vállalta. 

Az együttes közösségi oldala a jól 
sikerült eseményről  több posztban 
is részletesen beszámolt. Ezekből  
a bejegyzésekből idézünk most el-
sőként, amelyek teljes képet adnak 
a kezdeményezésről és annak jóté-
konysági céljáról.  Az egyik poszt-
ban arról olvashattak az együttes 
közösségi oldalának követői, hogy 
jó hangulatban telt a Senior Nép-
táncegyüttes szervezésében a főző-
verseny, amelyben a főzés mellett a 
gyermekeknek szánt programok  és 
a zene is szerepet kaptak.  Az akció 
a Tusnádfürdői Szent László Gyer-
mekotthont hivatott támogatni.   
A poszt bejegyzői  az együttes törté-
netének legnagyobb jótékonysági 
akciójának nevezték az eseményt. 
„Legyen e pár sor a hálánké. Kö-
szönjük, hogy ennyi jó szándékú 
ember csatlakozott ügyünk mellé. 
Jár a köszönet a főzőnapon résztve-
vő csapatoknak, zenészeknek, han-
gosítóknak. Köszönjük a Város-
gondnokság és a kulturális központ 
dolgozóinak a segítséget. Külön 
szeretnénk megköszönni Novák Dá-
nielnek,  hogy az elejétől a végéig 
segítette akciónkat, de a köszönet 
jár még rengeteg embernek, akik 
segítették a nemes ügyet. Rengete-
gen voltak például olyanok is, akik 
névtelenül adományoztak a főzőna-
pon. 

Novák Dániel társszervező is fon-
tos gondolatokat osztott meg a face-
book posztban a Senior Néptánc-
együttes szervezte jótékonysági 
akció kapcsán, amelyet szintén itt 
idézünk most:

Összefogás
„Nemrég kaptam egy felkérést, 

hogy lennék-e társszervezője egy 
gyermekotthonnak való gyűjtésben. 
Persze azonnal  igent mondtam  és 
szépen el is indult a dolog. Nagyon 
jól sikerült , rengeteg mindent tud-
tunk hozni, játékot, ruhákat, egész-
ségügyi dolgokat, tisztálkodási dol-
gokat, csaptelepeket, mindent amit 
csak tudtunk. Viszont volt egy má-
sik része is a dolognak, hogy Kiss 
Gábor, Kuchta Károly, Kuchta Kevin 
és Solti Sándor és jómagam ezeket  
a dolgokat személyesen hoztuk el.  
Kétezer kilométer  utazás, több na-
pon át tartó festés, felújítás és reno-
válás van mögöttünk, de minden 
pillanatért hálás vagyok. Köszö-
nöm, hogy ebben a csapatban lehet-
tem és én is megismerhettem ezeket 
a gyerekeket” – olvasható Novák 
Dániel, bejegyzésbéen. 

A művészeti együttes közösségi 
oldalának tanúsága szerint annak 
a reménynek is hangot adtak a szer-
vezők, hogy jövőre ugyanúgy ott 
lesz az otthonnak szervezett gyűjté-

sen az ideihez hasonlóan  minél 
több ember és támogatja ezt a ne-
mes kezdeményezést. „Mert ha va-
lakinek, akkor nekik, a tusnádfür-
dő gyermekotthon lakóinak szük- 
ségük van a segítségre, mert meg-
annyi szörnyű és tragikus szemé-
lyes történetet hallottunk ott, az ott 
élő gyerekektől. Viszont mindent 
megért , amikor láttuk a kis sze-
mükben a csillogást, a boldogság 
miatt, ami nem akkor volt a legfé-
nyesebb, amikor megkapták a lab-

dákat, hanem akkor, amikor megö-
leltük őket vagy csak leültünk velük 
kártyázni. Amikor érezték, hogy 
nincsenek egyedül és szeretik 
őket-olvasható a jótékonysági akció 
tanulságait összegző gondolatok 
közt a bejegyzésben. 

Egy  következő tájékoztatóban  
tudatták követőiket a jótékonysági 
akció szervezői a gyűjtés utáni tör-
ténésekről, például az Erdélybe in-
dulásról is és arról, hogy  a főzőna-
pon befolyt összegből rengeteg 

A jótékonysági főzőversenyről a BBÁ táncosai sem hiányozhattak FOTÓ: JT/ARCHIV

A körmendi különítmény személyesen vitte el az adományokat  FOTÓ: JT/ARCHIV A ZoomBarátok tagjai is fakanalat ragadtak   FOTÓ: JT/ARCHIV
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Példamutató a Körmendi Senior Néptáncegyüttes tevékenysége: jótékony főzőversenyt rendeztek, Erdélyben segítettek, küldetésük sikerrel zárult 

Nehéz és megható pillanatokat éltek át a tusnádfürdői gyerekotthonban táncosaink
játékot, édességet, tisztálkodószert, 
és íróeszközt vásároltak. 

Egy másik bejegyzés a munkát 
summázta: „Munka elvégezve. 300 
négyzetméter festés, öt zuhany 
csaptelep és öt csaptelep cserélve, 
pár apróbb munka elvégezve. Kül-
detésünk sikerrel zárult. Tusnád-
fürdő, Hargita megye, Románia.”

A közösségi oldalak szívmelenge-
tő, megható bejegyzései után Kiss 
Gábort, a Senior  Néptáncegyüttes 
képviseletében kértem meg, hogy 
beszéljünk erről a jótékonysági kül-
detésről. Elsőként arra voltam kí-
váncsi:  hogy került képbe számuk-
ra a Tusnádfürdői Szent László 
Gyermekotthon? Mi a története an-
nak, hogy a Senior Néptáncegyüt-
tes ennek a gyermekotthonnak sze-
retett volna segíteni?   

 - 2019 év elején egy jótékonysági 
bálon nyitó táncot táncoltunk. Ott 
volt pár gyermek és az intézmény 
vezetője. Akkor vettük fel a kapcso-
latot az otthonnal-avatott be Kiss 
Gábor a kezdetekbe. Azzal folytat-
ta: 2019. júniusában együttesük egy 
hetet töltött Erdélyben. Pár órát el-
tölthettek a gyermekekkel Tusná-
don. 

„Leírhatatlan, hogy milyen hideg-
rázós élmény volt velük táncolni és 

közösen elénekelni a Székely és  
a Magyar Himnuszt. Aki ott volt, az 
a mai napig hordozza a történése-
ket. Láttuk, hogy milyen körülmé-
nyek közt laknak a gyermekek, 
ezért úgy határoztunk, hogy akkor 
ősszel visszamegyünk segíteni. 
Festettünk, csiszoltunk, a parkettát 
rendbe tettük. Persze a gyermekek 
egész végig ott lábatlankodtak mel-
lettünk. Vasárnap egy nagyot ki-
rándultunk a hegyre és visszatérve 
meghívtuk őket egy nagy fagyira.  
A hétfői búcsúzáskor már tudtuk, 
hogy még visszajövünk. Karácsony-
kor egy videóüzenetben énekeltek 
nekünk a lányok. A covid azonban 
sajnos közbeszólt, így csak idén ta-
lálkozhattunk a gyerekekkel egy 
újbóli senioros nyaraláson. Ismét 
olyan érzéseket váltott ki a találko-
zás, hogy segítenünk kell valahogy. 
Mivel idén elmaradt a városi főző-
verseny, ezért úgy gondoltuk, hogy 
megcsinálnánk a jótékonysági főző-
napot. A posztokból kiderül, hogy 
kik vettek rész az eseményen.

 A főzőnapon nagyon szép összeg 
befolyt. Ebből az összegből vásárol-
tunk kosárpalánkot, tollasütőket, 
focilabdákat, szélsárkányokat, tol-
lakat, ceruzákat, tisztálkodó szere-
ket, édességet valamint csaptelepe-
ket és zuhanycsaptelepeket is.

 Közben egyeztettünk az otthon-
nal, hogy miben segítsünk. Így ju-
tottunk arra az elhatározásra, hogy 
kifestünk  egy komplett, négy helyi-
ségből álló szárnyat és kicseréljük 
a rossz csapokat valamint több ki-
sebb munkát is elvégeztünk”-mesél-
te Kiss Gábor, akit  a folytatásról is 
kérdeztem. A néptáncos hangsú-
lyozta:  Szeretnének kapcsolatban 
maradni az otthonnal és amiben 
tudnak, segítik is őket és bíznak 
benne, hogy jövőre is lesz jótékony-
sági főzés.

 A Tusnádfürdőn tapasztaltakról 
azt mesélte:  ahogy telt az idő, a 
gyermekek úgy nyíltak meg nekik. 
„Sokan elmesélték történetüket. Ki-
rándultunk, fürdőztünk, társasoz-
tunk, kosaraztunk és tollasoztunk 
is velük. Csak úgy csillogott a sze-
mük, olyan boldogok voltak. Fájó 
szívvel hagytuk ott őket. Úgy láttuk, 
hogy ezek a vadóc gyermekek is 
elérzékenyültek a búcsúnál. A leg-
nagyobb tanulság az, hogy minden-
ki becsülje meg a családját, ami  
az egyik legnagyobb kincs a vilá-
gon-zárta beszámolóját a jótékony-
sági akcióról Kiss Gábor, a Senior 
Táncegyüttes táncosa.      n PMA ZoomBarátok tagjai is fakanalat ragadtak   FOTÓ: JT/ARCHIV

Az esemény fellépői is segíteni akartak, ezért lemondtak honoráriumukról  FOTÓ: JT/ARCHIV

A főzőversenyen ott voltak a lovasbandérium tagjai is   FOTÓ: JT/ARCHIV

Kiss Gábor és Novák Dániel a jótékony akció szervezői    FOTÓ: JT/ARCHIV
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Harminckét osztállyal és huszonnégy napközis csoporttal kezdte meg a működést az idei tanévben az Olcsai-Kiss Zoltán Általános Iskola és a Somogyi Béla Tagiskola

Véget ért a szünidő, becsengettek: megkezdődött a tanév a körmendi általános és középiskolákban is 
Az egyházi iskolákban dolgozók tanév eleji közös évnyitó-
jára az Árpád-házi Szent Erzsébet templomban került sor. 
A szentmise főcelebránsa Fekete Szabolcs Benedek szom-
bathelyi segédpüspök volt. Az Olcsai és a Somogyi iskola 
pedig közös évnyitót tartott.

Az egyházmegyei tanévnyitó kez-
detén Horváth Márton, a Boldog 
Batthyány László Katolikus Általá-
nos Iskola tanulója szavalta el Ara-
nyosi Ervin Isten szeret engem című 
versét, majd Tálas József, az Egy-
házmegyei Katolikus Iskolák Főha-
tóságának igazgatója köszöntötte  
a megjelenteket, így Gombásné Nar-
dai Ibolyát, a Körmendi Járási Hiva-
tal járási hivatalvezetőjét, dr. Szabó 
Barna körmendi önkormányzati 
képviselőt, bizottsági elnököt, vala-
mint dr. Gloviczki Zoltánt, az Apor 
Vilmos Katolikus Főiskola rektorát 
is.

– Évente más-más helyszínen 
tartjuk egyházmegyei tanévnyitón-
kat, tavaly a szombathelyi székes-
egyházban jöttünk össze, most Kör-
menden, ezért köszönetet mondunk 
vendéglátónknak, Kiss László espe-
res-plébánosnak, aki nagy szeretet-
tel fogadott bennünket – mondta 
Tálas József, majd átadta a szót dr. 
Gloviczki Zoltán rektornak. 

– Az új tanév kezdetén derűs  
a szívem és nyugodt a hangom, mert 
tudom: ránk, pedagógusokra – mió-
ta világ a világ – szükség van. Nagy 
szerepünk van abban, hogy a szülők 
segítségével életképes gyermekeket 
neveljünk a 21. században. Hiába  
a technikai fejlődés, a mesterséges 
intelligencia hódítása, az elvárás 
más: az, hogy a gyerekek boldog  
felnőtté váljanak, legyen kreatív  

gondolkodásuk, érzelmi intelligen- 
ciájuk, empátiájuk, koordináló ké-
pességük, legyenek rugalmasak, 
kíváncsiak, megbízhatók, gondos-
kodóak. Ezt megtanítani a szülő 
mellett a pedagógus képes, a mes-
terséges intelligenciának nincse-
nek meg ezek a tulajdonságai – 
hangsúlyozta a rektor, majd felhív- 
ta a figyelmet a pedagógusok leg-
főbb feladataira: meghallgatni,  
befogadni, figyelni és segíteni –  
ezek a kulcsszavak a munkánkban 
– mondta. 

A gyerekek is tanítók
A tanévnyitó szentmisével ért vé-

get, amelynek főcelebránsa Fekete 
Szabolcs Benedek szombathelyi se-
gédpüspök volt. Szentbeszédében 
az atya először Szent Ágostont állí-
totta példaként a tanárok elé, aki 
nem mindig volt Isten-követő. Taní-
tója soha nem adta fel, kitartó imád-
ságának köszönhetően, visszatért a 
helyes útra. – A saját életutunkban 
is ott vannak a vargabetűk, a mu-
lasztások, amelyeket mindig he-
lyesbíteni kell. Alázat nélkül nem 
szabad nekiindulni a tanévnek. A 
képmutatást sokszor mi magunk 
sem ússzuk meg. Mutatjuk a szépet, 
meg a jót a felettesünknek, de nem 
szégyen, ha bevalljuk, hogy nem 
mindig vagyunk felkészültek. A ka-
tolikus iskolák ne legyenek elitkép-
zők. Amikor Jézus a talentumokról 

tanít, nemcsak arról beszél, aki ti-
zet kap, hanem az egy talentumos-
ról is. Szeressük, becsüljük meg azt 
a ránk bízott diákot is, akinek egy 
talentuma van – mondta Szabolcs 
atya, majd így folytatta: van úgy, 
amikor a diákok tükröt mutatnak 
nekünk. Merjünk belenézni ebbe a 
tükörbe, vegyük észre saját magun-
kat. Sokszor olyan visszajelzést ka-
punk, amiért tulajdonképpen hálás-
nak kell lennünk. Ne féljünk a saját 
képünktől, legyünk belátóak, alá-
zatosak- fogalmazott.

Szívvel-lélekkel
A Boldog Batthyány László Kato-

likus Általános Iskolában idén két 
első osztályban 42 kisdiák kezdte 
meg tanulmányait. Az iskola tanév-
nyitó ünnepségét az Árpád-házi 
Szent Erzsébet plébániatemplom-
ban tartották szentmisével egybe-
kötve. Kiss László esperes-plébá-
nos, az iskola lelkésze köszöntötte  

a gyermekeket és szüleiket, kiemel-
ve, hogy hogy a szülők legfőbb fela-
data az, hogy felnőtté szeressék 
gyermekeiket. 

- Az iskolában az agy mellett  
a szívet és a lelket is formáljuk.  
A legfontosabb a szorgalom, legyen 
szó akár kis elsősről- aki megszelí-
díteni vágyik a betűket és számokat 
– vagy éppen végzős nyolcadikos-
ról, aki utolsó tanévét kezdi az isko-
lában – tette hozzá az atya.  

Donkó László Elsős leszek című 
versét Zsigmond Mirkó, Németh 
Maja, Gergely Kornél és Bucsi Lotti 
1.a osztályos tanulók,  Kálnay Adél 
Köszöntő című költeményét Leibin-
ger Dorottya, Rózsa Fanni és Né-
meth Marcell 1.b osztályos diákok 
szavalták el. Sára Nővér egy általa 
írt dallal kérte Boldog Batthyány 
László közbenjárását és Isten áldá-
sát a 2023/2024-es tanévre. Kiskós 
Kitti igazgató beszédében kiemelte: 
három kolléganő nyugdíjba vonult 

Fazekasné Mittli Piroska újabb öt éves megbízást kapott FOTÓ: JT Az Olcsais kisdiákok cicás nyakkendőt kaptak FOTÓ: JT

A kölcseys diákokat Laczó Tamás intézményvezető köszöntötte FOTÓ: JT
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az előző tanév végén, helyettük há-
rom fiatal tanítónő – Károlyi Kitti, 
Zsigmond-Horváth Edina és Bog-
nár Lilla Orsolya – kezdte meg  
a munkát az intézményben. 

Az iskola idén ünnepli fennállásá-
nak 125. évfordulóját, így számos 
programmal – tanulmányi verseny-
nyel, gálával és kiállítással – ké-
szülnek a következő hónapokban. 

Olcsais-Somogyis változások
Az Olcsai-Kiss Zoltán Általános 

Iskolában és Somogyi Béla Tagisko-
lában a 2023/24-es tanévet a szék-
helyintézmény és a tagiskola közö-
sen nyitotta meg. Az első osztályosok 
látványos bevonulása után vidám 
műsorral kedveskedtek a negyedik 
évfolyamos tanulók és tanítójuk a 
résztvevőknek. A műsor után Faze-
kasné Mittli Piroska, igazgató be-
széde következett: köszöntötte  
a legifjabb tanulókat is, akiknek  
az ötödik évfolyamosok ajándékot 
adtak át. Az olcsais első osztályo-
sok az iskola logójával ellátott 
nyakkendőt kapták, ezzel is erősít-
ve a közösséghez tartozásukat.  
A somogyis kisdiákokat tanszer-
csomaggal lepték meg. A folytatás-
ban kiderült, az intézményvezető 
a napokban vette át újabb öt évre 
szóló igazgatói megbízólevét, így is-
mét lehetőséget kapott arra, hogy 
folytassa a megkezdett munkát 
a két intézmény élén. Kiderült az is, 
új felállással jelentkeztek, hiszen  
a tagiskola vezetése megváltozott: 
az élén augusztus 16-tól Geosics 
Edit áll, aki tanító, fejlesztőpedagó-
gus, és egyben gyógypedagógus is, 
helyettese pedig Szávai Nikolett pe-
dagógus lett. – Köszöntöm az új ve-
zetőket és egyben sikeres munkát, 

kölcsönös bizalmat és eredményes 
együttműködést kívánok- fogalma-
zott az intézményvezető, majd  
az elsős tanulókat kiemelten kö-
szöntötte: – az iskolakezdés izgal-
mas időszak mind a gyermekek, 
mind pedig a szülők számára.  
Az elsősök most kezdenek el egy új 
fejezetet az életükben, és mi, taná-
rok és szülők, egyaránt ott va-
gyunk, hogy támogassuk és segít-
sük őket ezen az úton. Ezen a kü- 
lönleges úton szeretném elmondani 
nektek, kedves elsősök, hogy min-
den napotok új lehetőségekkel és 
felfedezésekkel lesz teli. Az iskolá-
ban sok érdekes és izgalmas dolog 
vár rátok, és mi, tanárok, izgatottan 
várjuk, hogy veletek együtt fedez-
zük fel a világot. Ne féljetek a kihí-
vásoktól, mert minden nehézség 

egy lehetőség arra, hogy ismertei-
tek bővüljenek és fejlődjetek. Ebben 
az új tanévben számíthattok ránk, 
hogy segítünk nektek mindenben. 
Bátran kérdezzetek, osszátok meg 
gondolataitokat. Mindannyian kü-
lönlegesek és egyediek vagytok, és 
alig várjuk, hogy megismerjünk ti-
teket jobban. Legyetek magatokhoz 
hűek, hiszen az a legfontosabb, 

hogy boldogok és elégedettek legye-
tek- indította útra a kisdiákokat Fa-
zekasné Mittli Piroska.

Végezetül köszönetét fejezte ki 
nevelőtársainak, a szülőknek a 
nyár folyamán végzett munkáju-
kért, támogatásukért, majd arra 
is kitért, hogy az Olcsai iskola  
a 2023/2024-es tanévtől ökoisko- 
laként működik tovább.     n TJ

Harminckét osztállyal és huszonnégy napközis csoporttal kezdte meg a működést az idei tanévben az Olcsai-Kiss Zoltán Általános Iskola és a Somogyi Béla Tagiskola

Véget ért a szünidő, becsengettek: megkezdődött a tanév a körmendi általános és középiskolákban is 

Szeptember elsejétől idén is rendőrök 
és polgárőrök vigyáznak a gyerekek 
épségére országszerte az iskolák köze-
lében. A reggeli órákban és a tanítás 
befejezésekor a közlekedésbiztonsági 
szempontból legveszélyesebb helyen 
lévő intézményeknél van rendőri forga-

lomirányítás. Körmenden a Kölcsey ut-
cában a Boldog Batthyány László Kato-
likus Általános Iskola valamint a Thö-
köly utcában a Somogyi és az Olcsai is-
kolák körül lehet rendőri jelenlétre 
számítani. A segítő akció egészen szep-
tember végéig tart.     n MP

Idén is rendőrök segítik az iskolakezdést

A gimnáziumban az évnyitó után az első tanítási nap délelőttje osztályfőnöki órák-
kal, valamint a tankönyvek átvételével folytatódott.  FOTÓ: JT

Kiss László szerint az agy mellett formálni kell a szívet és a lelket is FOTÓ: JT

A körmendi Boldog Batthyány László Katolikus Iskola a harmadik tanévet indította 
a Szombathelyi Egyházmegye fenntartásában, összesen 239 diáknak csengettek 
be szeptember elsején. FOTÓ: JT
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A városvezetés büszke arra, hogy a vadásztársadalom elégedett és a település helyszínt biztosíthat ennek a nagy volumenű programnak

Harmadik alkalommal tartották már meg Körmenden a vasi vadászok seregszemléjét 
Remek hangulatban telt a Vas Vármegyei Vadásznap, ame-
lyet harmadik alkalommal rendeztek meg Körmenden, a 
Batthyány-kastély kertjében. Számos kulturális műsor, kiál-
lítás szerepelt a programban, nagy népszerűségnek örven-
dett a solymász-, illetve agár- és munkakutya bemutató. A 
vadásznapon - a hagyományokhoz hűen - egy tizenkét év 
körüli aranyérmes szarvasbika - vadásznyelven egy párat-
lan húszas - került terítékre.

A hatalmas rendezvénysátorban, 
a bejárattal szemben egy óriás fest-
mény tárult a vadásznap látogatói 
elé, amelyen avatott szemek azon-
nal felismerték a jelenetet. A kép 
Szent Hubertuszt ábrázolta megté-
rése közben, éppen szemben egy 
szarvassal, amelynek agancsai kö-
zött ott volt a feszület. 

A vadásznap reggelére - a hagyo-
mányokhoz hűen - terítékre került 
egy aranyérmes szarvasbika, ezt 
pénteken este lőtte egy osztrák ven-
dégvadász Egyházashollós térségé-
ben. Az állatot hét kilométeres cser-
kelés után tudták elejteni, korát 
tizenkét évesre tippelték a vadá-
szok. Mindezt Dávid Krisztiántól, 
a Rákóczi Vadásztársaság hivatá-
sos vadászától tudtuk meg.

Huszonhat csapat főzött idén, 
többségében vadételeket, de forgó-
nyárson vadmalac is készült egy 
külföldi vadász jóvoltából. 

Tradíció
A rendezvény vadászkürtös tér-

zenével kezdődött, majd a Vas vár-
megyei vadászok zászlójának foga-
dására került sor. A köszöntők sorát 
Gagyi István, a Vas Vármegyei Va-

dászkamara és a Vasi Vadgazdálko-
dók Védegyletének elnöke nyitotta, 
aki beszédében kiemelte: nagy 
öröm, hogy a tavalyi sikeres rendez-
vény után ismét Körmend lehetett a 
helyszíne a vadászok éves sereg-
szemléjének. -A rendezvényünk 
egyik célja, hogy megmutassuk: a 
vadászat fontos tevékenység, ami 
szigorú szabályok szerint és erköl-
csi, etikai értékrend mentén zajlik, 
nem pedig öncélú hobbi. A magyar 
vadászok jó hírnevét megőrizni kö-
telességünk, ehhez járul hozzá ez a 
rendezvény is, amely rávilágít a va-
dászok tényleges tevékenységére - 
tette hozzá az elnök, egyúttal meg-
köszönte minden segítő, szervező 
munkáját, név szerint említve kol-
légáját Kenesei Istvánt, aki idén 
nagy szerepet vállalt a vadásznap 
előkészítésében.  

Bebes István a házigazda város 
nevében Márai Sándor szavaival 
üdvözölte a vadászokat, miszerint: 
-Nem igaz, hogy a vadász a zsákmá-
nyért öl. Soha nem ölt csak a zsák-
mányért, talán még az őskorban 
sem, mikor ez volt számára a táplá-
lékszerzés kevés lehetőségeinek 
egyik módja. Mindig szertartás volt 

a vadászat körül, törzsi és vallásos 
szertartás. 

V. Németh Zsolt államtitkár, a tér-
ség országgyűlési képviselője arról 
beszélt, hogy a vadászat olyan tevé-
kenység, amely ősi rend szerint zaj-
lik. A feladat adott: nem szabad 
hagyni, hogy az a hagyomány, az a 
szokásrendszer, ami a vadászathoz 
kapcsolódik, megkopjon- hangsú-
lyozta. 

Bajdik Péter, az Országos Magyar 
Vadászkamara főtitkára így fogal-

mazott: a vadászember hisz a sze-
mélyes találkozások erejében, ezért 
nagy jelentőségűek az évente meg-
rendezett vadásznapok. Három fő 
feladatot említett: az ifjúság meg-
szólítását, a vadászok hivatástuda-
tának erősítését, valamint a vadá-
szatra jogosultak támogatásának 
előmozdítását. 

- A magyar vadásztársadalom 
öregszik, ötven év felett van az átlag- 
életkor, ezért az ifjúsági nevelés sür- 
gető feladat - fűzte hozzá a főtitkár.

Ősi tevékenység: az íjászok is bemutatót tartottak  FOTÓ: JT Nagy volt az érdeklődés a sólymász és az agárbemutató iránt is   FOTÓ: JT

Bebes István, Körmend polgármestere elmondta: nem titkolt cél, hogy néhány éven 
belül az országos vadásznapnak is otthont adjon a város   FOTÓ: JT
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A városvezetés büszke arra, hogy a vadásztársadalom elégedett és a település helyszínt biztosíthat ennek a nagy volumenű programnak

Harmadik alkalommal tartották már meg Körmenden a vasi vadászok seregszemléjét 

A fiatalításra nagy szükség van: ifjú vadászok eskütétele  FOTÓ: JT

Vámos Zoltán, a Vas Vármegyei 
Kormányhivatal főispánja elöljáró-
ban megköszönte a meghívást, mint 
mondta, örömmel tett eleget a vasi 
vadásztársadalom felkérésének eb-
ben az évben is.  - A vadászati tevé-
kenység az emberi élet minden 
alapelvét magába foglalja: a termé-
szet iránt érzett felelősséget, az ál-
lat iránti tiszteletet és a hagyomá-
nyok megőrzését éppúgy, mint 
például az önmérsékletet vagy a fe-
gyelmet.

Jakab István, a Magyar Gazdakö-
rök és Gazdaszövetkezetek Szövet-
sége elnöke kiemelte: a vadászat 
nem sport és hobbi, hanem életfor-
ma és életérzés, a magyar vadászat 
évezredes tradíciót megtartani ki-
emelten fontos napjainkban, amikor 
az értékek rombolása zajlik a világ-
ban. Zárásként a vadgazdálkodók 
és a gazdák közötti együttműködés-
re, együtt gondolkodásra hívta fel a 
figyelmet. 

Fogadalom
A Hubertus misét Kiss László es-

peres-plébános celebrálta, majd 
mintegy ötven ifjú vadász fogada-
lomtételére került sor. Ezután kul-
turális műsorok következtek, Hor-
váth Pika Tibor és a 100 Tagú Ci- 

gányzenekar szólistái páratlan pro-
dukcióval örvendeztették meg a kö-
zönséget. Több kiállítást is meg le-
hetett tekinteni a vadásznapon:  
a Városi Kiállítóteremben Kalas 
András, Kovács Tibor és Kőhalmy 
Tamás vadászati témájú festménye-
it csodálhatták meg az érdeklődők, 
Lencsevégen címmel pedig Mihály 
Márton, Kustán Barnabás és Perjé-
si Balázs természetfotóiból nyílt 
tárlat a Batthyány Örökségközpont 
galériájában. A Sala Terrenában 
értékes trófeagyűjteményt állítot-
tak ki, emellett több bemutató és 
játékudvar is várta a közönséget. 
Idén is nagy volt az érdeklődés, több 
ezres látogatottsága volt a vadász-
napi programnak. 

Versenyek
A vadászati programok mellett 

bor- és pálinkaversenyt is tartottak. 
A Vas vármegyei vadászok borver-
senyén Nagy arany minősítést ka-
pott Desits András 2022-es Pinot 
noir rozéjával, aki ezzel elnyerte  
a Vadászok Bora 2023 megtisztelő 
címet és a nagy serleget is. További 
díjazott lett Alasz Gábor 2022-es 
sárgamuskotályával, a Néber-Tóth 
Pince 2022-es Furmintjával, vala-
mint Molnár Sándor - óbor kate- 
góriában - 2021-es Szürkebarátjá-
val. A vörösborok versenyében két 
serleget osztottak ki, az egyiket 
Horváth József kapta 2022-es Pi- 
not noir bora elismeréseként, a má-
sikat - óbor kategóriában - dr. Árva 
Pál 2017-es muzeális kékfrankosá-
ért. 

A vadászok pálinkaversenyére hu-
szonegy minta érkezett, a szakmai 
zsűri tizenkettőt arany, ötöt ezüst, 
négyet bronz minősítéssel jutalma-
zott.  A beküldött minták között volt 
törköly, alma, birs, szeder, több- 
féle körte és szőlő, szilva, meggy, 
kajszibarack, dió és őszibarack.  
A legjobb pálinkának járó díj 
Csörötnekre került Varga Imréhez, 
aki egy 2021-es eperfa hordóban ér-
lelt kormin szőlő párlattal nevezett 
a versenyre. Második lett a bői Bo-
dorics Anett Muscat ottonel szőlőpá-
linkája, harmadik pedig Kontó Hel-
ga diópálinkája. Három különdíj is 
gazdára talált: az acsádi Hegedűs 
Ervin Izabella szőlőből készült pá-
linkájáért, a körmendi Kocsis Ba-
lázs Imre Mirabella szilvapálinkájá-
ért, Kontó Sándor pedig kajsziba- 
rack pálinkájáért vehetett át elisme-
rést a Vas Vármegyei Vadászna- 
pon.             n TJNagy volt az érdeklődés a sólymász és az agárbemutató iránt is   FOTÓ: JT

Gagyi István, a Vas Vármegyei Vadászkamara és a Vasi Vadgazdálkodók Védegyle-
tének elnöke rámutatott, hogy a vadászat nem öncélú elfoglaltság, hanem fontos 
és hasznos tevékenység a természetvédelem, valamint a biodiverzitás megtartása 
szempontjából is.   FOTÓ: JT

FOTÓ: JT
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Az időjárás változékonysága is nehezítő tényező a tűzoltók munkájában

Csökkent Vasban a tűzesetek száma a tavalyi évhez képest 
Összegezte a vasi katasztró-
favédelem az elmúlt hónap 
munkáját. 

Mozgalmas volt az augusztus hó-
nap a vasi tűzoltók számára. 147 mű-
szaki mentéshez kellett vonulniuk  
az egységeknek, köszönhetően  
az augusztus eleji  viharciklonnak,  
a nagy mennyiségű csapadéknak és 
az ennek következtében megáradt 
folyóknak, patakoknak.  Tűzesetek 
is adtak feladatot a kataszrófa véde-
lemnek augusztusban:  38  tűzhöz, 
ebből nyolc szabadtéri esethez kel-
lett vonulniuk az egységeknek. A hó 
elején lehulló nagy mennyiségű csa-
padék, illetve az áradások sok fela-
datot adtak, megemelték a műszaki 
mentések számát. A múlt havi sta-
tisztikákat Balogh Eszter tűzoltó fő-
hadnagy, a Vas Vármegyei Kataszt-
rófavédelmi igazgatóság szóvivője 
ismertette. Hangsúlyozta:  nyáron  
az időjárás változékonysága is pró-
bára tette a vasi állományt. Míg  
a nyár első hónapján   a mezőgazda-
sági tűzesetek voltak jellemzőek  
a betakarítás időszakában, addig 
később, például július végén, au-
gusztus elején a viharos időjárás, 
majd a heves esőzés, az áradások 
adtak az egységeknek munkát.  Ba-
logh Eszter beszélt a statisztikák 
mellett sok más fontos, Körmendet is 
érintő dologról, amely az elmúlt hó-
napokban történt. A szóvivő elsőként 
elmondta: júliusban három új tűzol-
tóval bővült a vasi katasztrófavédel-
mi állomány, egyik új tagjuk pedig  
a körmendi tűzoltósághoz érke- 
zett.

- Örömteli, ha újoncokat köszönt-
hetünk a hivatásosok között, Biczó 
Krisztián tűzoltó őrmester kezdte 
meg a munkát Körmenden, rajta  
kívül ketten a szombathelyieket  
erősítik.  Mindhármukat dr. Bognár 
Balázs tűzoltó dandártábornok,  
a Vas Vármegyei Katasztrófavédel-
mi Igazgatóság igazgatója fogadta 
és köszöntötte,  munkájukhoz erőt, 
kitartást kívánt. Azt is elmondta: so-
kat tudnak tanulni idős tűzoltótár-
saktól a jövőben. Egyébként is  men-
tor segíti munkájukat szolgála- 
ti helyükön, hisz bár a Katasztró- 
favédelmi  Oktató Központban kiváló 
elméleti és gyakorlati  oktatást kap-
tak, de most a mindennapi életbe  
is kikerülve  a mentorok támogatják  
tovább a gyakorlati ismeretek el- 
sajátítását. A cél, hogy ők is ugyan- 
olyan szilárd alapállománytagok  
legyenek, mint társaik és védjék  

a vasi lakosság anyagi javait! - fo- 
galmazott Balogh Eszter.  

Oktatás
A tűzoltók  júliusi oktatásáról is 

érdekes tényeket árult el a szóvivő, 
aki speciális kárhelyszíni képzésről 
beszélt. Csejtei Balázs tűzoltó tör-
zszászlós   a legfontosabb elsőse-
gély-nyújtási ismeretekről  a rumi 
önkéntes tűzoltók szertárában be-
szélt több önkéntes tűzoltó egyesület 
tagjainak dél-vasból is. A tudásra  a 
kárhelyszínen beavatkozást végző 
tűzoltóknak a napi munkájuk során 
bármikor szükségük lehet.  Fontos, 
hogy a tűzoltók egy-egy káresemény 
során birtokában legyenek azoknak 
az alapvető ismereteknek, amelyek-
kel a mentőszolgálat szakemberei-
nek kiérkezéséig elsődlegesen stabi-
lizálni tudják a sérülteket.  Ennek 
érdekében a Vas Vármegyei Kataszt-
rófavédelmi Igazgatóság Disaster 
Medic instruktora elméleti oktatás 
formájában beszélt a sürgősségi be-
tegellátás folyamatáról, mozzanata-
iról az állapot felmérésétől a sérülé-
sek feltárásán át az elsődleges 
ellátásig. Külön hangsúlyozta a sé-
rülttel való folyamatos kommuniká-
ció jelentőségét, majd szólt arról is, 
hogy ilyen esetben mekkora jelentő-
séggel bír a jól megválasztott a pozí-
cionálás: hogy eszméletlen sérültet 
stabil oldalfekvésbe, nehezen légzőt 
félülő helyzetbe, hasi sérültet ha-
nyatt fekvésbe, térdnél felhúzott lá-
bakkal kell elhelyezni.  Előadásában 
kitért a balesetet szenvedett szemé-
lyek rögzítésének módozataira, il- 
letve a hordágyra helyezésének és 
szállításának technikáira. A felké-

szítés során az elméletet a gyakorla-
ti oktatás követte, az instruktor be-
mutatta, a önkéntes tűzoltók  pedig 
begyakorolták a korábban ismerte-
tett szakszerű technikai fogásokat. 
A fontos oktatást nem csak az egye-
sületi, hanem önkormányzati és hi-
vatásos állományú tűzoltók is folya-
matosan megkapják, hiszen nem 
ritkán van olyan helyszín, ahova  
a tűzoltók a mentők előtt érnek ki, 
vagy  oda a mentők védőfelszere- 
lés hiányában nem tudnak bemen- 
ni.  

Fejlesztések
 Balogh Eszter pályázati sikerek-

ről is beszámolt. A vasi önkormány-
zati tűzoltóságok sikeresen pályáz-
tak és több mint 18 millió forintot 
kaptak egy BM programból.  Ebből 
11 millió juthat tűzoltó szertárak fel-
újítására, a fennmaradó összegek-
ből tűzoltó védőfelszereléseket vásá-
rolhatnak az egységek.  A 73 vasi 
önkénes tűzoltó egyesület is pályá-
zott ugyanerre a kiírásra, sikerrel. A 
dél-vast is érintő siker 57 millió fo-
rintos támogatást jelent, ebből 16 
milliót költhetnek működésre az ön-
kéntesek, a fennmaradó összegből 
eszközöket, védőruhákat, felszerelé-
seket vehetnek. Az önkéntes men-
tőszervezetek tíz millióra pályáztak 
és nyertek. 

Az előbb felsorolt pályázati sike-
rek a szervezetek fejlesztését szol-
gálják. Az elmúlt időszak árvízve-
szélyes napjaiban pedig bebizo- 
nyosodott, hogy a hivatásos tűzoltó 
állomány az önkormányzati, önkén-
tes egyesületi tagokkal és önkén- 
tes mentőszervezetekkel együtt- 

működve milyen hatékony munkát  
végez egy ilyen természeti ka- 
tasztrófa-közeli helyzet kezelésében 
is.  

Kedvező irány
A szóvivő érdekes további statisz-

tikákról, javuló tendenciákról 
ugyancsak beszámolt, fél éves ösz-
szehasonlításban: míg a statisztika 
a tavalyi első félévben 94 lakástüzet 
rögzített, addig az idei első félévben 
ennek száma 75-re mérséklődött, ez 
23 százalékos csökkenést jelent.  Ta-
valy az első félévben nyolcszáz,   
míg idén hat hónap alatt három- 
száz négyzetméternyi épület-terület  
égett le. Persze ez utóbbi sem ke- 
vés, főleg a károsultak számára,  
de mégis ez az adat is javulást mu- 
tat. 

A tűzvizsgálati eljárások során  
a leggyakoribb ok a kéménytűz,  
a második leggyakoribb ok a kony-
hai eredetű tűzeset, ezt a dohányzás 
és elektromos meghibásodás, továb-
bá a rövidzárlat okozta tűzesetek 
követték.  Szénmonoxid  jelenléte 
miatt 17 alkalommal kaptak riasz-
tást az első félévben. Egy esetben 
sem volt halálos áldozat és 11 hely-
színen volt érzékelő. Nagyon fontos  
a szénmonoxid- érzékelő készülék 
beszerelése,  hiszen riasztásával éle-
tet  menthet. Időben ki tud menekülni  
az ingatlantulajdonos az épületből 
és szellőztetni tud.  Hatóságként év-
ről évre  felhívják erre a figyelmet   
és úgy tűnik, az ingatlantulajdono-
sok egyre inkább megfogadják a fi-
gyelmeztetést és  fontossá vált a la-
kosság számára az eszköz megvá- 
sárlása, felhelyezése.    n PM

Az árvizek jelentős munkát adtak a vasi katasztrófavédőknek  FOTÓ: JT ARCHIV
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Készült  Magyarország Kormánya megbízásából.

Augusztus 1-től az év végéig már hideg 
élelmiszereket is vásárolhat a boltokban 

SZÉP-kártyájával. A munkáltatók pedig idén 
akár további 200 000 Ft értékű, egyösszegű, 

kedvező adózású béren kívüli juttatásban 
részesíthetik munkavállalóikat.

SZÉP-KÁRTYÁVAL 
MÁR A BOLTOKBAN IS 

VÁSÁROLHAT

Szep_kartya_uj_rendelkezesek_2023_212x268.indd   2Szep_kartya_uj_rendelkezesek_2023_212x268.indd   2 2023. 08. 03.   16:34:482023. 08. 03.   16:34:48
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A gyűrűk urai - könyv jelent meg a Körmend-ZTE El Clásicóról

Emlékidézés: a Nyugat-Dunántúl leghevesebb kosárcsatáiból
A gyűrűk urai – Kosárlabda El Clásico a Nyugat-Dunántú-
lon címmel jelent meg a Körmend és a ZTE férfi kosárlab-
da-csapatának négy évtizedét bemutató kötet. A könyvet 
a szerzők – Bóbics László, Unger Richard, Németh Zsolt és 
Jóna István – jelenlétében Zalaegerszegen és Körmenden 
is bemutatták múlt héten. 

Az átfogó kötet a hazai férfi kosár-
labda élvonal legnagyobb múltú pár-
harcát, a Körmend – ZTE rangadók 
történetét, fő szereplőit, eseményeit 
mutatja be, nemcsak a jegyzőköny-
vek és egykori fotók tanúsága, de 
sok-sok résztvevő - játékosok, edzők, 
vezetők, munkatársak, támogatók, 
szurkolók - emlékei alapján.

A körmendi könyvbemutatón több 
korábbi és jelenlegi játékos, edző, 
sportvezető tette tiszteletét: dr. Kris-
tóf László, Györkös Imre, Szlávik 
Csaba, Zsebe Ferenc, Hencsey Ta-
más, Czigler László, Kozma Gergő, 
Gál László, Durázi Krisztofer és Fe-
rencz Csaba is jelen volt az összejö-
vetelen. Bebes István polgármester-
ként és egykori körmendi játékosként 
köszöntötte a megjelenteket, kiemel-
ve személyes emlékeit és a Kör-
mend-ZTE rangadók különleges- 
ségét. – A könyvben olvashatunk  
a dicső múltról, a jelenről, de felsejlik 
benne a jövő is – fogalmazott, majd 
arról is beszélt, hogy a két klub kö-
zötti egészséges rivalizálás mindkét 
csapatot előre vitte az évtizedek 

alatt, de beszélt a pályán kívüli 
sportbarátságokról is. 

Érdemek
Bóbics László újságíró mondhatni 

„edzője” volt a kötetnek, ösztönzése, 
támogatása sokat hozzátett a megje-
lenéshez. Mint mondta, a játékosok-
nak, szurkolóknak és vezetőknek jár 
a köszönet, hiszen a történelmet – 
amit az újságírók lejegyeztek – ők 
írták. 

Őri Péter sportújságíró, a Magyar 
Sportújságírók Szövetsége korábbi 
főtitkára ott volt a Körmend első baj-
noki címnél 1987-ben, majd később is 
számos mérkőzésen, így a Körmend- 
ZTE örök rangadókon is. A szakem-
ber Fodor Sándor egy mondatát idéz-
te a könyvből: Annyi minden össze-
köt minket, de több az, ami összeköt, 
mint ami elválaszt. 

Báder Márton, a Magyar Kosárlab-
dázók Országos Szövetségének elnö-
ke videóüzenetet küldött, amelyben 
így fogalmazott: – Rengeteg sztorit 

hallottam régen a Körmend-ZTE 
párharcokról, később személyesen 
is megtapasztalhattam, hogy mind-
két város csarnokában pokoli a han-
gulat. Reméljük, ez a jövőben is így 
marad, mert a két csapat a NB I.  
A csoportos tagsága nemcsak a ma-
gyar kosárlabda, hanem a magyar 
sport érdeke is. 

Patonay Imre szintén online jelent-
kezett be: -Számomra is szolgál meg-
lepetésekkel a könyv, annak ellené-
re, hogy mindkét klubnál dolgoztam. 
Sőt, abban a szerencsés helyzetben 
vagyok, hogy Zalaegerszegen és 
Körmenden is voltam kupagyőztes 
és bajnok is.

Dr. Kristóf László is megszólalt  
a könyvbemutatón, neki szintén van 
kötődése mindkét csapathoz, ahogy 
mondta, menedzserként segített 
mindkét város kosárlabda klubjá-
nak.  n TJ

Őri Péter, a Magyar Sportújságírók Szövetségének korábbi főtitkára a piros-feketék 
első bajnoki címénél is jelen volt  FOTÓ: JT

Az eseményen korábbi játékosok is feltűntek  FOTÓ: JT

Bebes István és Bóbics László a bemutatón FOTÓ: JT
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Termékeink:
• épületfák: erdei(borovi), 

luc, vörösfenyő, igény 
esetén faanyagvédelemmel 
ellátva, gyalulva

•  műszárított, asztalos 
minőségű pallók, deszkák 
erdei(borovi), luc, vörösfenyő, 
többféle minőségben 
0-I.oszt., I.oszt., I-II.oszt.

• hajópadlók
• lambériák
• íves faházborító
• mikrobordázott padlóburkolat
• OSB lapok

Kitűnő minőség, kedvező áron, közvetlenül a gyártótól!
Kérje személyre szabott árajánlatunkat!

Fafeldolgozás és 
kereskedelem

ELÉRHETŐSÉGEINK:
Iroda: 0694/526-018, Mobil: 0630/563-9102

E-mail: martonfakft@gmail.com     Web: www.martonfakft.hu
9934 Felsőjánosfa, Kossuth L. utca 38.
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VESZÉLYES FÁK KIVÁGÁSA

• Épületek közé nőtt fák biztonságos kivágása
• Letermelt faanyag feldarabolása
• Keletkezett gally, nyesedék helyszíni felaprítása és elszállítása

VESZÉLYES FÁK KIVÁGÁSAVESZÉLYES FÁK KIVÁGÁSAVESZÉLYES FÁK KIVÁGÁSAVESZÉLYES FÁK KIVÁGÁSAVESZÉLYES FÁK KIVÁGÁSAVESZÉLYES FÁK KIVÁGÁSAVESZÉLYES FÁK KIVÁGÁSAVESZÉLYES FÁK KIVÁGÁSAVESZÉLYES FÁK KIVÁGÁSAVESZÉLYES FÁK KIVÁGÁSAVESZÉLYES FÁK KIVÁGÁSA
Díjtalan előzetes felmérés!

www.veszelyesfakvagasa.hu www.veszelyesfakvagasa.hu
veszelyesfak@gmail.comveszelyesfak@gmail.com

Kecskés István 30/385-6513

ALPINTECHNIKÁVAL,
EMELŐKOSARAS JÁRMŰVEL
és teljes körű felelősségvállalással!
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Veszélyes fákVeszélyes fák
kivágása kivágása 

biztonságosanbiztonságosan
Vas és Zala megyében! Vas és Zala megyében! 

Költségmentes Költségmentes 
árajánlat adás helyszíni árajánlat adás helyszíni 

felméréssel.felméréssel.
Herczeg Péter Herczeg Péter

+36 30 231 3361+36 30 231 3361
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MŰANYAG NYÍLÁSZÁRÓ AKCIÓ!MŰANYAG NYÍLÁSZÁRÓ AKCIÓ!

30-5030-50%-os
engedménnyel!

– Műanyag nyílászárók
– Redőnyök
– Szúnyoghálók

Ha szeptember végéig rendeli meg, 
tavalyi áron építjük be! 

Tel.: 20/500-8185

email: nyilaszaro07@gmail.com
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Mukics Baumed Kft.Mukics Baumed Kft.
Mukics LajosMukics Lajos
bádogos mester bádogos mester 
Sika PVC lapostető szigetelés
Teljes körű bádogos munkák,
anyagbeszerzéssel együtt.

Tel.: 06-30/902-8338
E-mail: mukics.lajos@gmail.com 13

46
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125 évvel ezelőtt adták át 
a körmendi honvédlaktanyát

A körmendi régi laktanya az 
1890-es évek végére nagyon rossz 
állapotba került, és a katonaság 
számára szűknek is bizonyult. 
Körmend vezetése mégis megdöb-
benéssel értesült 1896 nyarán 
a honvédelmi minisztérium ul-
timátumáról, amennyiben ha a vá-
ros nem épít új laktanyát, a zász-
lóaljat áthelyezik Nagykanizsára. 
A képviselőtestület ezt minden-
képpen meg akarta akadályozni, 
ezért 1897-ben arról határoztak, 
hogy a követelményeknek megfe-
lelő laktanyát megépítik. Az ek-
lektikus stílusú épület terveit 
Rauscher Miksa szombathelyi épí-
tész dolgozta ki, a kivitelezést 
Frim Jónás helybeli építési vállal-
kozó végezte el 148 590 forintért. 
A honvédlaktanya 1898 júliusára 
készült el, s József Ágost főher-
cegről nevezték el. A következő 
hónapban a 20. honvéd gyalogez-
red 3. zászlóaljának 241 katonája 
beköltözhetett az új kaszárnyába.

1898. augusztus 16-án a városi 
képviselőtestületi közgyűlésen 
határoztak arról, hogy megvendé-

gelik az új laktanyába beköltözött 
katonaságot, s erre a célra 200 Ft-
ot szavaztak meg. A 125 évvel ez-
előtti, augusztus 20-i díszla-
komán jelen volt a zászlóalj tiszti-
kara, a helybeli hivatalok vezetői, 
a város képviseletében a bírák, a 
jegyző és számos képviselő. Józsa 
Gábor őrnagy a királyra, Babos 
István helyettes városbíró József 
Ágost főhercegre mondott köszön-
tőt. Pieber Ignác a város közönsé-
gére ürített poharat: „Körmend 
város közönsége az ősi hazasze-
retetnek és a m. kir. honvédség 
iránt érzett rokonszenvének egy 
újabb és fényes bizonyítékát adta 
azáltal, hogy ezt a laktanyát, hogy 
ezt a fényes palotát emelte”. Te-
gyey Lajos közjegyző a katonaság 
és a polgárság jó viszonyát dicsér-
te. Rusa Lázár főszolgabíró Frim 
Jónás vállalkozót köszöntötte fel. 
A díszlakoma idején a legénység 
az udvaron költötte el díszebédjét 
a zászlóalj zenekarának játéka 
mellett..   n FORRÁS: 

DR. BATTHYÁNY-STRATTMANN LÁSZLÓ 

MÚZEUM 
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A készleten lévő egyes és kettes síremlékekre 
akár 20% kedvezményt is biztosítunk!
Az akció november 1-ig, ill. a készlet erejéig tart.

Látogasson el facebook oldalunkra:

Ruzsa László kőfaragó
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Szombathely, Hunyadi út 45.
(a Megyei Munkaügyi Központ mellett)

Tel.: +36-20/275-22-22 •  Realbutor 
Nyitva: H.-P.: 9.00-17.30, szo.: 9.00-12.30

www.realbutor.hu 13
46
76
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www.realbutor.huwww.realbutor.huwww.realbutor.hu

Indulnak
az edzések 

Mint minden évben, ősztől új 
edzéseket indít a körmendi 
Castrum Sec Dinamica SE. Andor-
ka Imre, az egyesület vezetője vár-
ja azoknak a jelentkezését, akik 
szeretnének mozogni, kick-boxot, 
önvédelmet vagy K1-et tanulni. 
Az edzés időpontjai kedden és 
pénteken délután 5 és 6 óra között 
lesznek. Az első foglalkozás októ-
ber 3-án kedden lesz majd a kultu-
rális központ nagytermében.

A Kovács Vince Birkózó Sport 
Egyesület is várja ifjoncait: az ér-
deklődők, kezdők, edzeni vágyók 
kedden és csütörtökön 16.30-tól 
csatlakozhatnak és ismerkedhet-
nek meg a birkózás alapjaival 
a Képúti liget 2. szám alatt.   n MP

FOTÓ: ARCHIV
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Az akció 2023. október 30-ig érvényes. 

 

Körmend,
Vasútmellék u. 13.

Nyílászáró és parketta szakkereskedés
Körmend, Vasútmellék u. 13. • Tel.: 70/455-95-21
www.vasisekolo.hu • vasisekolokftkmd@gmail.com
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JÁTÉKOSKÁRTYA
REGISZTRÁCIÓJÁTÉKOSKÁRTYA
REGISZTRÁCIÓ

ÉR
TÉ

KES
ÍTŐHELYEKEN

ÉS MÁR ONLIN
E I

S!

Az ingatlan képe illusztráció.

További részletek a lottózókban
és a www.szerencsejatek.hu honlapon.

A nyereményjáték időtartama:  2023. augusztus 28. − 2024. március 3. 

HETI NYEREMÉNYEK:
1 x 500.000 FT
5 x 100.000 FT

JÁTÉKOSKÁRTYÁDJÁTÉKOSKÁRTYÁDJÁTÉKOSKÁRTYÁD
MOST

LEHET

JÁTÉKOSKÁRTYÁDJÁTÉKOSKÁRTYÁDJÁTÉKOSKÁRTYÁDJÁTÉKOSKÁRTYÁDJÁTÉKOSKÁRTYÁDJÁTÉKOSKÁRTYÁDJÁTÉKOSKÁRTYÁDJÁTÉKOSKÁRTYÁDJÁTÉKOSKÁRTYÁD
MOSTMOSTMOSTMOSTMOSTMOST

LEHETLEHETLEHETLEHETLEHETLEHETLEHETLEHETLEHETLEHETLEHETLEHETLEHETLEHET
LAKÁSKULCSLAKÁSKULCS
Játssz egy szelvényen

legalább 1000 Ft értékben,
használd Játékoskártyádat,

és nyerd meg álmaid otthonát!

FŐNYEREMÉNY:FŐNYEREMÉNY:
EGY ÚJ ÉPÍTÉSŰ, EGY ÚJ ÉPÍTÉSŰ,
PENTHOUSE-JELLEGŰ PENTHOUSE-JELLEGŰ
BUDAPESTI LAKÁSBUDAPESTI LAKÁS

A nyereményjátékban csak értékesítőhelyeken, a feltételeknek megfelelő vásárlásokkal lehet részt venni.

Szrt_Jatekoskartya_promo_lakasnyeremeny_212x133.indd   1Szrt_Jatekoskartya_promo_lakasnyeremeny_212x133.indd   1 2023. 08. 31.   11:45:162023. 08. 31.   11:45:16

13
37

02
7



16 KÖRMENDI HÍRADÓ|  2023. szeptember 11.  |mozaik/hirdetés

13
46

94
0

Összetartás: tűzoltók, mentősök és rendőrök közös túrája a Rábán
Tizenegyedik alkalommal szerveztek közös vízitúrát a kör-
mendi rendőrök, mentősök és tűzoltók. 

A cél a csapatösszetartás és a ba-
rátságok erősítése - mondták a túra 
résztvevői az induláskor.

A közel negyenfős vízitúracsapat 
tagjai a körmendi Bárkaháznál ta-
lálkoztak szombat reggel. A főszer-
vező, Sibinger Tamás, a Körmendi 
katasztrófavédelmi Kirendeltség  
„A” csoportjának tűzoltója érdeklő-
désünkre elmondta: minden évben  
összejönnek egy közös evezésre  
a mentős, tűzoltó és rendőr kollégák- 
kal, idén több barát és családtag is  
csatlakozott a rábai túrához. - Nem- 
csak helyiek vesznek részt a vízitú- 
rán, vannak vendégeink Veszprém- 

ből, sőt egy főorvos barátunk is tisz- 
teletét tette nálunk Szentendréről. 
Örömteli, hogy vannak olyanok, akik 
egyik túráról sem hiányoztak az el-
múlt tizenegy év során. Ezek a kollé-
gák - lehetőség szerint - mindig úgy 
intézik, hogy a közös vízitúra napján 
szabadok legyenek - tette hozzá  
a főszervező.A csapat nagyszerű 
hangulatban teljesítette a 16 kilomé-
teres, Körmend-Molnaszecsőd kö-
zötti távot, útközben jutott idő egy 
kis sütögetésre: szalonna és kolbász 
készült a nyársakon. A túra végén 
megtették a fogadalmat a következő 
évre: Jövőre veletek, ugyanitt!.  n TJ

Az Egis Körmend csapata, a helyi önkormányzattal, Bebes 
István, polgármesterrel valamint a Körmendi Szociális Szol-
gáltató és Információs Központtal karöltve úgy határozott, 
hogy támogatja a körmendi rászoruló gyermekeket, csalá-
dokat. 

A jótékonysági akció keretében  
az iskolakezdéshez biztosítottak tá-
mogatást több családnak valamint 
egy időskorú asszonynyak is ado-
mányt adtak át összesen százezer 
forint értékben. 

Ferencz Csaba ennek kapcsán la-
punknak azt mondta, mivel ők is ren-
geteget kapnak a szurkolóiktól és  
a várostól, a játékunkon és az ered-

ményeiken túl szeretnének mi is  
visszaadni valamit. A jövőben, 
amennyire lehetőségeik engedik, 
többször fognak ilyen és ehhez ha-
sonló jótékonysági akciókat csinál-
ni. Ezzel is bebizonyítják, hogy  
az Egis Körmend nemcsak egy csa-
pat, hanem egy óriási család - fo- 
galmazott a piros-feketék legendá- 
ja.  n MP

Összefogás a rászorulókért

A napokban Bebes István, polgármester és Ferencz Csaba, az Egis Körmend csapat-
kapitánya öt rászoruló  FOTÓ: MW

Az egyenruhások próbálnak minden évben együtt lenni ezen az alkalmon    FOTÓ: MW


